
Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes sēdes 

PROTOKOLS Nr.5 

 

Ludzā, 2025.gada 11.jūlijā 

Sēde atklāta plkst. 17:00 

Sēdē piedalās: 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi: 

- Žanis Blusanovičs 

- Jānis Romancāns; 

- Marika Čerņavska; 

- Sandra Vorkale 

- Arnis Pudans; 

- Aleksejs Averčenko 

Ludzas pilsētas iedzīvotāji: 

Sēdē nepiedalās – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi: Fridijs Boķišs, Lilija Šeršņova un 

Inna Grigale. 

Sēdi vada – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Žanis Blusanovičs 

Sēdi protokolē – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Žanis Blusanovičs 

Sēdes darba kārtība: 

1. Izmaiņas Ludzas pilsētas iedzīvotāju padomes sastāvā un ar to saistītie jautājumi 

2. Līdzšinējās darbības izvērtēšana. Ludzas pilsētas iedzīvotāju padomes sadarbības ar 

Ludzas novada pašvaldību ieteikumi un uzlabojumi; 

3. Iepriekšējās sēdēs izskatītie jautājumi un to virzība; 

4. Principi, kā tiek pieņemti un noformēti iedzīvotāju priekšlikumi, prasības un vēlmes 

tālākai virzībai izskatīšanai novada domē, vai tai pakļautajām struktūrām 

5. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

Sēdes laikā izskatītie jautājumi: 

1. Izmaiņas Ludzas pilsētas iedzīvotāju padomes sastāvā un ar to saistītie jautājumi: 

Saistībā ar to, I. Seņkova neturpina darbību Ludzas pilsētas iedzīvotāju padomē. Viņas vietu 

padomē ieņem Aleksejs Averčenko. 

Neviens no klātesošajiem padomes locekļiem nepiekrita pildīt protokolista pienākumu sapulcēs 

un tika nolemts, jautājumu par protokolista amata piešķiršanu kādam no padomes locekļiem 

skatīt nākamajā padomes sēdē. 

Līdz nākamajai Ludzas pilsētas padomes sēdei par protokolu sastādīšanu ir atbildīgs padomes 

priekšsēdētājs: Žanis Blusanovičs. 

 

2. Līdzšinējās darbības izvērtēšana. Ludzas pilsētas iedzīvotāju padomes sadarbības ar 

Ludzas novada pašvaldību, ieteikumi un uzlabojumi: 

Nolemts, ka turpmāk Iedzīvotāju padomē apspriestie jautājumi, kas tiks reģistrēti gan 

protokolā, gan pavadvēstulē ar lūgumu sniegt par minētajiem jautājumiem komentārus no 

pašvaldības vadības, vai pašvaldības norīkotajiem, par konkrētu jomu atbildīgajiem 

darbiniekiem. 

 

3. Iedzīvotāju padomes viedokļa formulēšana par paredzamajām izmaiņām Ludzas novada 

iedzīvotāju padomes nolikumā.    



Iedzīvotāju padome iebilst pret grozījumu veikšanu paredzētajā redakcijā un aicina Ludzas 

novada domi ņemt vērā novada iedzīvotāju padomju, kā arī atsevišķu iedzīvotāju iesniegtos 

iebildumus un argumentus par labu spēkā esošajam Iedzīvotāju padomes nolikumam.  

Ludzas iedzīvotāju padomes vārdā 15.07.2025. ir nosūtīta e-pasta vēstule ar minētajiem 

skaidrojumiem un argumentāciju. 

4. Principi, kā tiek pieņemti un noformēti iedzīvotāju priekšlikumi, prasības un vēlmes 

tālākai virzībai izskatīšanai novada domē, vai tai pakļautajām struktūrām 

Nolemts visus jautājumus, kas padomes sēdē nolemti tālākai virzībai reģistrēt protokolos un 

protokola pavadvēstulēs, gadījumos, kad nepieciešami papildus skaidrojumi, vai pievienota 

papildus informācija, kas jāizskata.    

Lūgt pašvaldības vadībai vai par konkrētu jautājumu vai ierosinājumu atbildīgajai 

amatpersonai vai dienestam sniegt komentāru par konkrēta jautājuma iespējamo tālāko 

virzību. Atbildē lūgt paskaidrot, vai konkrēts jautājums ir risināms, kādā termiņā, vai arī kādi 

ir iemesli, kāpēc nav iespējams minēto jautājumu risināt.  

Pašvaldības komentārs par iesniegtajiem jautājumiem ir vēlams rakstiskā veidā, vai iesaistot 

diskusijā atbildīgo par konkrēta jautājuma tālāko virzību klātesot diskusijas veidā nākamajā 

vai kādā no sekojošām iedzīvotāju padomes sēdēm. 

5. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

Nolemts virzīt iesniegt Pašvaldībā un lūgt risinājumu, vai komentāru sekojošajos jautājumos: 

• Kāds ir statuss būvdarbiem apbedīšanas pakalpojumu sniedzēja un kapakmeņu 

tirgotāja objektā pilsētas centrā pretī autoostai? Vai ir paredzēts ierobežot izvietotās 

reklāmas materiālus un nodrošināt pilsētas centram atbilstošu vizuālo tēlu minētajā 

objektā? 

• Kam pieder un kāds ir statuss stāvvietām pie veikala “Maxima”, Latgales ielā 124a. 

Vēršam uzmanību stāvvietu seguma sliktajam tehniskajam stāvoklim abās veikala 

pusēs, gan Latgales ielas pretējā pusē, gan iekšpagalmā aiz veikala. Lūdzam skaidrot, 

kas ir atbildīgs par minētajām stāvvietām un kādi risinājumi pieejami situācijas 

uzlabošanai? 

• Lūdzam skaidrot, kādi ir risinājumi un kuros gadījumos ir iespējams ierobežot 

autotransporta novietošanu daudzdzīvokļu namu pagalmos, privātās, vai pašvaldībai 

piederošās teritorijās un kāda ir saskaņošanas procedūra konkrētos gadījumos.   

• Nodot tālākai virzībai iepriekšējās padomes sēdēs minēto jautājumu par informācijas 

stenda izvietošanu 18. novembra ielas posmā pie poliklīnikas, kā arī nodrošināt 

aktuālās informācijas izvietošanu minētajā stendā. 

• Iepriekš apspriestajā jautājumā par iegādāto miskastes konteineru izvietošanu pilsētas 

teritorijā, neminot konkrētas vietas iesakām jaunos konteinerus izvietot vietās, kur ar 

tiem tiktu nomainīti esošie konteineri, kuriem nav augšējā vāka, jeb “atvērtā” tipa 

miskastes konteinerus. 

• Lūgt atbildīgo dienestu skaidrojumu par SIA “LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS” 

ieviesto jauno norēķinu / pašapkalpošanās sistēmu. Kāpēc tika pieņemts lēmums 

izmantot un ieviest jaunu sistēmu? Kāds ir racionāls pamatojums sistēmas ieviešanai? 

Cik ir izmaksājusi jaunās sistēmas ieviešana? Vai ir pamatoti palielināt pakalpojuma 

izmantošanas izmaksas lietotājam veicot apmaksu un kam nonāk līdzekļi, kas 

sadārdina pakalpojumu? 

• Ir nepieciešams mainīt satiksmes organizāciju Latgales un Rekašova ielas krustojumā, 

lai atkal atļautu apstāšanos pie veterinārās klīnikas. Pirms ielas rekonstrukcijas tas 



bija iespējams, bet tagad tur ir nepārtraukta līnija un nav zīmes apstāties aizliegts, kas 

daudziem autovadītājiem rada neskaidrības un tie saņem sodus. Šīs izmaiņas uzlabotu 

piekļuvi klīnikai un atvieglotu situāciju mājdzīvnieku īpašniekiem. 

• Virzīt apspriešanai sekojošus ieteikumus par apstādījumiem un zālāju kopšanu 

Ludzas pilsētā: Par apstādījumiem. Jau vairākkārt padomes sēdēs ir raisījušās 

diskusijas par Ludzas apstādījumiem. Saredzam 3 šķautnes, par ko vērts rosināt 

sarunu ar Ludzas novada pašvaldību, SIA “LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS” 

darbiniekiem un pozitīvas izmaiņas: 1) vasaras puķes ir krāšņas, taču ilgtermiņā ir 

vērts arvien palielināt ziemciešu stādījumu % pilsētas apstādījumos- tie sniedz 

baudījumu gan agri pavasarī, gar vēlu rudenī, un tieši ziemcietes var daudz spilgtāk 

paust vietas identitāti, atgādināt māju, bērnības un dabisko pļavu sajūtas: miķelīši, 

pujenes, lauztās sirdis, smilgas, sniegpulkstenīši utt. 2) Ludzas pilsētas apstādījumi ir 

koši un patīkami acij. Vēl labāk būtu vairot praktiski lietojamu, glītu atpūtas oāžu 

vietas pilsētā, kur būtu paēna, skaisti augi un praktiski soliņi. Īpaši tas vajadzīgs pie 

poliklīnikas un autoostas. 3) pilsētas ekosistēmai ir daudz veselīgāk, ja daļa zālāja 

tiek kopta kā dabiskā pļava un nopļauta 1-2 reizes sezonā. Sadarbībā ar iedīvotāju 

kopienām ir vērts izplānot, kur varētu būt šīs zonas, un daļu zālāja pļaut daudz retāk. 

Tad arī rūpīgi izpļautais zālājs izcelsies uz pļavas zonu fona. 

• Aicinām pievērst uzmanību pilsētas parka estrādes aizmugurējās daļas metāla kāpņu 

tehniskajam stāvoklim. Kāpnes ir kritiskā stāvoklī un ir nepiemērotas lietošanai, taču 

nav ierobežojumu, kas liegtu tās lietot. 

• Aicinām iekļaut nākošā gada pašvaldības budžetā, vai arī kādā no papildus 

finansēšanas iespējām Mobilā pacēlāja, vai pacēlāju iegādi, kas būtu nepieciešamības 

gadījumā pieejams izmantošanai personām ar invaliditāti, vai personām, kam īslaicīgi 

ir apgrūtināta patstāvīga pārvietošanās no savas dzīves vietas medicīniskos vai citos 

nolūkos, neiesaistot NMPD gadījumos, kad tas nav nepieciešams. Šī jautājuma 

detalizētam skaidrojumam, kādā no nākamajām padomes sēdēm aicinām piedalīties 

atbildīgā par šo jautājumu pašvaldības dienesta pārstāvi! 

 

 

 

Nākamā sēdes plānotais laiks un vieta tiks precizēti. 

Sēdi slēdz plkst. 18:50 

 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs vietnieks Žanis Blusanovičs 


